
 

Referat – Fynske Idrætsforbund 

Mødegruppe: Bestyrelsen  

Dato 04-10-2023 kl. 18.00 

Sted Kontoret 

Deltagere Bernt Nielsen (BN), Jan Jager (JJ), Johnny Rusbjerg (JR), Christel Gall 
(CG), Leif Rasmussen (LR), Annie Stolzenbach (AS), Ole Hansen (OH) 
og Carsten Lausten (CL). Ansvarlige benævnes med initialer. 

Fraværende Charlotte Laursen (ChL), Michael Hansen (MH) 

Referent CL 

Referat udsendes senest: 06-10-23 

Nr. Punkt Kommentar/ beslutning/ opgave Ans-
varlig 

1 Godkendelse af referat Godkendt  
Opfølgning i forhold til lagring i skyen. CL havde undersøgt, 
og fundet en løsning til 2000 pr. år, øvrige løsninger dyrere 
hvis vi taler om 10 mulige brugere Der undersøges videre. 

 

2 Nyt fra formanden Været til årsmøde i Friluftsrådet. Friluftsrådet mangler nogle 
mærkesager. Friluftsrådet kommer med indlæg på 
morgendagens Idrætspolitisk Forum Fyn i Ringe hvor BN 
og CL deltager. 
Der er to hængepartier i forhold til MUS samtale og 
Sportslørdag aftale med CL. 

 

3 Nyt fra kasserer Regnskab udsendt pr. 31/8. 
Arven efter Autzen ligger stadig i Skifteretten, og der er 
kommet en henvendelse vedr. PFA på yderligere midler, 
AS har udfyldt det fornødne.  

 

4 Skovsøløbet Deltagertallet i år var for lavt 31. Ikke mindst manglede der 
fra bo- og værestederne på Fyn af flere forskellige 
årsager.Der har været afholdt evalueringsmøde. Vi har 
derfor sat gang i arbejdet med at få forbedret dette til 
næste år og kigge på nye tiltag, hvor vi skal ind på højere 
beslutningsniveau. OUH vil gerne medvirke mere og 
udbrede budskabet. 
Set i lyset af deltagertallet blev løbets omkostninger skåret 
til, og løbet endte med et mindre overskud. 
 
Det er planen det skal fortsætte et år mere med løbsdato 
19/9 2024. Der var opbakning til dette. 

 

5 Sportslørdag herunder 
priser 

Planlægningen godt i gang, vellykket dag for Styregruppe 
og partnere i Svendborg ifm. starten på Silverrudder. Det 
er lykkes at tiltrække nye idrætsgrene til næste år i form af 
kæpheste (!), roller derby og goalball. 
Der har været foretræde for Kulturregionens administrative 
og politiske styregruppe i forhold til at få dem med, der er 
nogle ting der skal afklares, men det virker positivt. 
 
Der skal bruges tid på at beslutte, hvordan talentpriser ser 
ud, så indtil videre fortsætter vi med foreningsprisen. 
 

 

6 Nyt fra udvalgene 
Skovsøløbet (se ovenfor), 
Klima- og miljø, 
Fundraising, Jørgen 
Autzen og 
Forretningsudvalget 

Klima- og miljøudvalget: LR har kontaktet Stige Bro projekt 
medlemmerne. Kun Svend Conrad ønsker at fortsætte, 
indtil broprojektet er afsluttet. Michael Hansen nyt medlem 
af udvalget. 
 
Fundraisingudvalget: - 
 

 



Jørgen Autzen udvalget: Ikke noget nyt, møde aftalt til 
12/10 kl. 20.00 hos Jan. 
 
Forretningsudvalget: - 

7 Orientering om projekt 
gennemsejling Stige Ø 

Delrapport er indsendt, og der er modtaget ca. 146.000. 
Der mangler klarhed over hvor Niras er i processen. De får 
14 dage mere, så tager LR kontakt med Niras.  
Skal FI medvirke i noget lignende i fremtiden kræver det 
mere styring. 

 
 
LR 

8 Løbende sager Højbjergbanen - Miljøundersøgelsen klar til at gå i gang, 
der arbejdes på at overbevise kommunen om 
DIFs/Friluftsrådets nye pulje til outdoor anlæg bliver søgt. 
 
Unglederakademi - Det lovede oplæg fra vores 
samarbejdspartner er ikke kommet 
 
Projekt Odense med DGI/SIKO - Der arbejdes videre. 
Projektet med fritidsvejledning på et par Odense skoler ser 
ud til at komme i gang. 
 
Muligt projekt med vækst til byg - Vækst til byg hjælper 
unge i gang indenfor håndværksfagene. Man vil gerne have 
de lidt yngre 15-17 år med fremadrettet. Man har derfor 
udarbejdet et projekt man forsøger at få fundraiset via 
fonde, det skal foregå i Svendborg Kommune. De er ret 
interesseret i at få idræt med, da en barriere for mange af 
de unge håndværksinteresserede er at de simpelthen ikke 
kan klare arbejdet fysisk (computerspilsgenerationen). Det 
er her vi kan være med, som dem der hjælper til med 
denne del. Ligeledes er der ønske om et socialt element på 
tværs af arbejdspladserne (mange er måske eneste unge 
hos en håndværksmester) også her er idrætten en 
mulighed for at skabe det sociale fællesskab fx. ved en 
fredagsaktivitet. 
 

 

9 Orientering LR: Bristol skal have ny formand og kasserer. Inviteret til 
jubilæumsstævne. 
OH: Efterårssæsonen i fuld gang, fodbold awards 28/10. 
Kunstgræsbanernes fremtid arbejdes der med. Der 
arbejdes intensivt med kvindeelite fodbolden. 
AS: Boccia stævne 19/11. 
CG: DM i judo i november, fynsk fællestræning i gang sat. 
Armbrydning i gang med skolefremvisninger Gang i 
turneringerne, undersøger nye lokaler. Subklub til bulldogs. 
Arbejdes på armbrydning syd i Svendborg. 
MH: Undervandsrugby har indført fællestræninger. Opstart 
af træning til Faaborg-Bjørnø svømning. Vil arbejde for et 
nyt friluftsbad. 
JJ: Nordisk mesterskab i Norge gav en del ballade med 
tilmelding. Ansøgning om VM i Nyborg 2027 afsendt.  
CL: Udfordret af Team Danmark i forhold til manglende 
resultater. 
BN: Udtrådt af B1909s bestyrelse. Mudderløb i weekenden 
med 1050 deltagere. Golfklubben udveksling af netværk 
med bulldogs. Har deltaget i to folkeoplysningsudvalgs-
møder. Friluftsrådet har indført formandens møde et online 
møde, hvor man kan stille spørgsmål. 
 

 



9A Priser Sejlsport: Ansøgning om støtte til talent der blev bevilliget 
10.000,- kr. 
Armbrydning (under dette punkt forlod CG mødet): Vi er 
positivt indstillet, for et beløb på 6.000,- men der er nogle 
formalia, der skal på plads et udfyldt ansøgningsskema i 
forhold til CVR Nummer og sikring af at bankkontoen er 
foreningens og ikke privat, samt referat fra stiftende 
generalforsamling, ligeledes med en underskrift fra 
Danmarks brydeforbund, før end beløbet kommer til 
udbetaling. 

 

10 Evt.   

Mødet slut 20.18 
 
 
Forbund der ikke er medlemmer hos FI 

Dansk Automobil 

Boksning 

Cricket 

Curling 

Floorball 

Faldskærm 

Hang- paragliding 

Militær 

Rulleskøjte 

Softball 

Styrkeløft 

Moderne 5 kamp 

Surf rafting 

 


